
7 سیاسی

نوری رئیس فراکسیون مستقلین مجلس ؛ 

کسب وکارهای متوسط و کوچک در مسیر تعدیل و تعطیلی قرار دارند

پزشکیان نماینده مردم تبریز در مجلس:

به قدری فضا را بستیم که مشکلات به 
صورت انفجاری خود را نشان داده است

سرویس سیاســی-   مسعود پزشکیان نماینده 
مردم تبریز در مجلس شــورای اسلامی درباره چرایی 
عدم استقبال از گفت وگو و آشتی ملی در طول سال های 
گذشته گفت: مشکل ما این است که در حقیقت فضا 
را طوری بستیم که مشکلات اجتماعی الان به صورت 
انفجاری و غیر کنترل شــده خود را نشان داده و بروز 
کرده اســت. وی ادامه داد: اگر ما در جامعه یک روند 
ایجاد می کردیم که مردم در جایی که حاکمیت مشخص 
می کند، بیایند و حرف های خود را مطرح کنند، سپس 
حاکمان، سیاستگذاران و قانونگذاران هم این حرف ها 
را بشنوند و آن بخشی که حق است را ترتیب اثر دهند 
و آن بخش که نادرست است را روشنگری و اقناع کنند، 
امروز ما به اینجا نمی رســیدیم. نماینده اصلاح طلب 
مجلس افــزود: الان هم که می گویند گفت وگو کنیم، 
در چنین شرایط و جوی، فضا طوری است که به نظر 
من از کنترل خارج شــده اســت که بخواهیم آن را به 
این شکل سامان بدهیم. در حال حاضر کنترل فضا کار 
سختی است و اما باید بدانیم تنها راه حلی که پیش رو 
داریم، گفت وگو است. وی اضافه کرد: اینکه حاکمیت 
و مســئولان چطور باید این را مدیریت کنند، این نکته 
مهم ماجرا است که به نحوی انجام شود که برای مردم 
یا معترضان اعتماد به وجود بیاید که بیایند حرف های 
خــود را بیان کنند و مقامات هم گوش کنند و ترتیب 
اثر دهند. پزشکیان در پاسخ به این که »چرا همواره در 
زمان بحران سراغ گفت وگو می رویم و بعد از آرامش 
این مساله فراموش می شود«، ابراز داشت: این را باید از 
تصمیم گیران این عرصه بپرسید اما مهمترین راه حلی که 
بتوانیم امور کشورمان را پیش ببریم، وحدت و انسجام 
داخلی است. با فحش دادن و توهین کردن به همدیگر 
و نظام را زیر سوال بردن هیچ وقت به جایی نمی رسیم، 
اعتراض باید انجام شــود و فضا باید برای گفت وگو 
باز باشــد. وی ادامه داد: اینکــه یک عده نمی گذارند 
گفت وگو شکل بگیرد یا عده ای  کارهایی می کنند که 
بهانه به دست یک عده تندروهای این طرف می دهند، 
خــود این اقدامات زمینه هایی را فراهم می کند که این 
تندرو ها بیشتر بتوانند کارهایی انجام دهند که در شرایط 
عادی قادر به انجام نیستند و این امر نادرست و غلطی 

اســت. معترضان و یا هرکســی که زمینه و بستر برای 
گفت وگو می خواهد نباید اصول و چارچوب های نظام 
را زیر سوال ببرد و به مقدسات و باورهای یک جامعه 
توهین کند. نماینده مردم تبریز در مجلس اضافه کرد: 
مساله عدم توهین به باورهای طرف مقابل در هر شرایط 
و برای همه افراد است، حتی اگر من شما را قبول نداشته 
باشــم. اتفاقاً آدم هایی که ادعای دموکراسی  می کنند یا 
هــر چیز دیگری را مدنظر دارند حق توهین به باورها 
و اعتقادات دیگری را ندارند، طبیعی اســت که وقتی 
توهین می کنم، توهین می شنوم و فضا از کنترل و مسیر 
گفت وگو خارج می شود. توهین جایی برای گفت وگو 
باقی نمی گــذارد. وی تصریح کرد: در نتیجه انتظار از 
روشــنفکران و از کسانی که درد جامعه دارند و کشور 
را دوســت دارند، این است که سعی کنند از جوی که 

عرصه توهین و بی احترامی است، دوری کنند.

پزشــکیان در پاســخ به اینکه یکی از لازمه های 
گفت وگو تحمل نظر مخالف اســت اما بعضاً منتقدان 
چندان تحمل نمی شوند، اظهار داشت: بله این هم یکی 
دیگر از اشتباهات ما در مسیر گفت وگو است که مانع 
شکل گیری فضا می شود، خود بنده نقد کردم آقایان ما 
را بــه هیات نظارت بر رفتار نمایندگان معرفی کردند، 
در آنجا هم تازه آن ها )فراجا( دســت بر می دارد این ها 
می گویند شــما چرا این جوری صحبت کردید. وی 
ادامه داد: یعنی در کلیت قضیه این مســاله وجود دارد 
اما این دلیل نمی شــود که من از راهی که تعادل است 
و منفعت کشور در آن است، کنار بکشم و بعد شروع 
کنم حرف هایی بزنم که بیگانگان بخواهند سوءاستفاده 
کنند یا کل نظام را زیرسوال ببرم و کار به هرج و مرج 
کشیده شود. باید مراقب باشیم که این اتفاق رخ ندهد 
و در عین حال باید حرف خود را بزنیم و کوتاه نیاییم.

سرویس سیاسی-  رئیس فراکسیون مستقلین 
مجلس واکنش رئیس جمهور به انتقاد خود در رابطه 
با فیلترینگ و محدودیت های اخیر اینترنتی و اثرات 
آن بر فضای کســب وکار و شرکت های دانش بنیان 

را تشریح کرد.
غلامرضــا نــوری قزلجه عضو کمیســیون 
کشــاورزی مجلس شورای اســلامی در رابطه با 
جلســه اعضای این کمیســیون با رئیس جمهور و 
وزیر کشــاورزی در هفته گذشــته و موضوعات 
مطرح شده در این جلسه، گفت: جلسه روز دوشنبه 
اعضای کمیسیون با آقای رئیس جمهور و وزیر جهاد 
کشــاورزی به نظرم جلسه خوبی بود، این از جمله 
اتفاقاتی است که کمتر رخ می دهد که کمیسیون های 
تخصصی با رئیس جمهور و وزیر مربوطه جلســه 
داشته باشند و به صورت تخصصی روی موضوعات 
بحث کنند. یکی از بحث های مهم مطرح شــده در 
این جلسه موضوع نهاده ها بود که دولت اطمینان داد 
در بحث ذخایر استراتژیک و تامین نهاده ها مشکلی 

نداریم و تمهیدات لازم اندیشیده شده است.
وی افــزود: موضوعات دیگری هم در حوزه 
کشــاورزی و به صورت تخصصی در بخش های 
مختلف از ســوی اعضای کمیســیون مطرح شد و 
آقای وزیــر و رئیس جمهور هم در پایان مطالبی را 
بیان کردند. نوری در ادامه عنوان کرد: بنده به شخصه 
در چند موضوع صحبت کردم یکی از این موارد عدم 
صدور کالابرگ بود که براساس جز ۱ بند س تبصره 
۱ قانون بودجه دولت مجاز شــده بود برای حذف 
ارز ترجیحی مشروط به ثابت نگهداشتن قیمت ها 
و اینکه مابه التفاوت را در قالب کالابرگ الکترونیکی 
در پایانه های مربوطه به تولیدکنندگان بپردازد. این 
مساله را سوال کردم که الان در ماه هشتم سال هستیم 
و اقدامی در زمینه رخ نداده اســت و آیا دولت بنای 
اجرای این را دارد یا خیر؟ که آقای رئیس جمهور در 
توضیحات گفتند که ما پیگیر این موضوع هستیم ولی 
از نظر فنی زیرســاخت های لازم هنوز فراهم نشده 
است، داریم تلاش می کنیم و به محض اینکه فراهم 

شود، این کار را انجام خواهیم داد.
وی افزود: به هر حال این مساله اثرات تورمی 
و جهش قیمتی خودش را روی کالاها گذاشته است 
و این اثر هم روی کالاهای اساسی و مرتبط با اقلام 
مشــمول ارز ترجیحی بود و هم روی سایر کالاها و 
بــا توجه به افزایش قیمتی که در این کالاها صورت 

گرفت، تورمی را رقم زد.
عضو کمیسیون کشــاورزی با اشاره به مساله 
امنیت غذایی و رابطه مستقیم آن با مساله جمعیت، 
ابراز داشت: مساله دیگر بحث رشد جمعیت و امنیت 
غذایی بود و گفتم که طی یک سال گذشته مشخص 
شد موضوع امنیت غذایی چه اندازه در سطح جهانی 
حائز اهمیت و جدی است و اتفاقاتی که در دنیا رخ 
داد نشــان داد که با کوچکترین تلنگر ها ما با مشکل 
مواد غذایی و عدم تامین امنیت غذایی برای کشورها 
مواجه هستیم. در کشور ما هم با توجه به اینکه اگر 
خوش بینانه بگوییم ۸۰ درصد امنیت غذایی را داریم 
تامین می کنیم این در شرایطی است که وضعیت منابع 
آب های زیرزمینی روند منفی دارد، از بین رفتن خاک 
و منابع طبیعی بســیار بالاتر از سطح معمول جهانی 
اســت و با این وضعیت تولید به این درجه از امنیت 
غذایی رسیدیم. وی تصریح کرد: در این جلسه گفتم 
که یا باید آهنگ رشــد جمعیت را متناســب با این 
وضعیت تنظیم کرد یــا اینکه به فکر امنیت غذایی 

متناسب با جمعیتی که دارد رشد می کند، باشیم.
نماینده مردم بســتان آباد به مساله آب شرب 
شهرســتان بســتان آباد اشــاره کرد و گفت: یک 
درخواست منطقه ای هم داشتیم و آن انتقال آب سد 
کلقان برای کل شهرســتان به عنوان آب شرب بود 
که از ضروریات اســت و درخواست کردیم که به 
وزرات نیرو دستور بدهند با اینکه در بودجه امسال 

هم لحاظ شده عملیاتش به طور جدی آغاز شود.
رئیس فراکسیون مســتقلین مجلس یازدهم 
در ادامه به دیگر مســائل مطرح شــده در جلســه 
بــا رئیس جمهــور پرداخت و ابراز داشــت: نکته 
غیرکشــاورزی که مــن در آنجا مطرح کردم بحث 
فضــای مجازی بود که به آقای رئیس جمهور گفتم 
محدودیت هایی که در روزهای اخیر برای اینترنت 
پیش آمده و بعضاً برخورد های موردی که با برخی 
از فعالان در این حوزه شــده است، موجب شده که 
استارتاپ ها و شرکت های دانش بنیان که در حقیقت 
پیشــران های اقتصادی ما در این حوزه هســتند و 
بسیاری از کسب وکارها خصوصا آن ها که در اندازه 
کوچک و متوسط هستند، با مشکل مواجه شوند و 
در حال تعدیل نیرو یا تعطیلی کلی کسب و کار خود 
هســتند و حتی بعضی از متخصصان این شرکت ها 

دارند مهاجرت می کنند و کشور آسیب می بیند.
وی افــزود: در حوزه ای کــه خودمان خیلی 
ســرمایه گذاری و تشویق کردیم یعنی استارتاپ ها 
و شــرکت های دانش بنیان، در حال حرکت منفی 

هستیم.
نــوری در ادامه اظهار داشــت: مــن از آقای 
رئیس جمهور درخواســت کردم با توجه به اینکه 
شــورای عالی فضای مجــازی الان حوزه اینترنت 
و فضــای مجازی را در اختیــار دارد و با مصوبات 
جدیدی که گذرانده تقریبا اشــراف آن کامل شده 
و ریاســتش با رئیس جمهور محترم اســت، برای 
برگشــت هرچه ســریع تر اینترنت به شرایط یکی 
دو مــاه قبل کمک کننــد و حداقل وضعیت عادی 
کــه پیش از این وجود داشــت را بازگردانند، اما در 
این خصوص ایشان ســکوت کردند و پاسخی به 
این خواســته نداشــتند. وی ادامه داد: البته در حین 
صحبت هــا یکی از همکاران هم نظری مخالف من 
داشت و خیلی تشکر کرد از اقدام شجاعانه دولت و 
آقای رئیس جمهور با این عنوان که »شما نوجوانان و 
جوانان کشور را از دست فضای مجازی رها کردید« 
و تشــکر می کنیم و همیــن راه را ادامه دهید که در 
این زمینه هم آقای رئیســی اظهارنظری مبنی بر رد 
یا تایید این صحبت ها نداشــتند و سکوت کردند. 
رئیس فراکسیون مستقلین مجلس یازدهم در پاسخ 
به این سوال که »برداشت شما از این سکوت نسبت 
صحبت های خودتان و نماینده مخالف شما چه بود؟ 
آیا محدودیت ها رفع خواهد شــد یا پایدار است؟«، 
تصریح کرد: من امیدوارم کسب و کارها را و همچنین 
مــردم را درک کرده و بیــش از این در این حوزه به 
کشور خسارت و آســیب وارد نکنند. امیدوارم که 
دسترسی ها و گردش آزاد اطلاعات را در کنار تقویت 
پلتفرم های داخلی فراهم کنند، الان بعضا داخلی ها 
هم گله مند هســتند و مشــکل دارند. وی افزود: در 
کنار تقویت پلتفرم هــای داخلی ما انتظار داریم که 
وضعیت اینترنت به شرایط عادی بازگردد و من این 
را تاکید می کنم که ما هیچوقت طرفدار ولنگاری در 
فضای مجازی نیستیم و علاقمندیم که مانند خیلی 
از کشور ها حتی مانند برخی کشورهای اسلامی که 
قوانین و مقرراتی را وضع کردند، قانون داشته باشیم 
منتها شاه بیت قوانین آن ها تعامل در حوزه اینترنت 
و ارتباطات با دنیا اســت نــه تقابل. با این تعاملات 
می توانند اهداف و برنامه های خودشان، منافع مردم 
و امنیت خودشان را در فضای مجازی پیگیری کنند 
و می توانند با تعرفه گذاری ها پلتفرم های داخلی را 
تقویت کنند. نماینده مردم بستان آباد ادامه داد: منتها 
اصلاحاتی که شاه بیت آن تعاملی باشد و در صدر آن 
به رسمت شناختن حق اساسی مردم برای دسترسی 
به اینترنت پرســرعت باشد و یک دسترسی آسان و 
کم هزینه داشته باشند. این باید مطلع آن قانونگذاری 
باشد و در قالب آن به مسائلی همچون امنیت کاربران 
و مســائل امنیتی کشور هم پرداخته شود و همه این 
دغدغه ها باید تامین شود. اما اگر سبک و سیاق مانند 
طرح صیانت و صرفا برای مسدودی و آنچه که الان 
با آن مواجه هستیم باشد، قطعا کشور آسیب می بیند.

نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: مساله عدم توهین به باورهای طرف مقابل در هر شرایط و برای همه افراد است، حتی اگر من، شما را قبول ن
داشته باشم. اتفاقاً آدم هایی که ادعای دموکراسی  می کنند یا هر چیز دیگری را مدنظر دارند حق توهین به باورها و اعتقادات دیگری را ندارند، 

طبیعی است که وقتی توهین می کنم، توهین می شنوم و فضا از کنترل و مسیر گفت وگو خارج می شود.

ســرویس سیاســی- یک عضو 
کمیســیون امورداخلی کشور و شوراها 
در مجلس گفت: اســتناد بــه آئین نامه 
وزارت کشور برای برخورد با تجمعات 
مردمی، درست نیست و باید بسترهای 
قانونی لازم بــرای برگزاری تجمعات 

پیش بینی شود.
احمــد علیرضابیگی با اشــاره به 
اعلام اســتانداری تهران مبنی بر تعیین 
مکان هایی به منظور برگزاری تجمعات، 
بیان کرد: برخورد ســطحی با موضوع 
تجمعات نمی تواند رافع مشکلات باشد، در وهله اول باید برای ساماندهی 
تجمعات زیرســاخت های قانونی را فراهم کرد؛ یکی از زیرســاخت های 
مهم، احزاب اســت چون اگر بنا باشــد تجمعات شــکل بگیرد اما فارغ از 
 چهارچوب های حزبی باشــد حتما مشــکلات دیگری برای کشــور ایجاد 

خواهد شد.
باید برای احزاب در قانون انتخابات نقش قائل شد

وی در ادامــه با بیان اینکه ما باید به احزاب در قانون اصالت ببخشــیم 
و بــه آنهــا نقش و جایگاه دهیم، اظهار کرد: نمــی توانیم احزاب را  صرفا به 
منزلــه دکان هایی تعریف کنیم که در فصل انتخابات دکان را بازکرده و آب و 
جارو می کنند ســپس بعد از انتخابات دکان را بسته تا انتخابات بعدی که آن 
را بازگشایی کنند. در قانون انتخابات ریاست جمهوری، مجلس و شوراهای 

شهر و روستا باید برای احزاب نقش قائل شویم.
احزاب باید پشتوانه عملکرد نامزد خود باشند

نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: کاندیداهای 
انتخابات باید در چهارچوب احزاب تعریف شــوند. البته باید امکان حضور 
افراد مستقل در انتخابات نیز فراهم شود. مردم باید زمانی که دست به انتخاب 
مــی زننــد بدانند که نامزد مورد نظر متعلق بــه کدام حزب بوده و چه حزبی 
پشتیبان کارکرد این کاندیداهاست. حزب نیز متعهد شود در دوره مسئولیت 
نامزد مورد نظر از آن پشــتیبانی کند. مثلا یک حزب وعده می دهد اگر من 
بتوانم کرسی های مجلس را به دست بیاورم کشور را در بعد تامین اجتماعی 

به نقطه مطلوبی می رسانم. سپس آن حزب باید پاسخگو باشد.
این عضو کمیســیون امــور داخلی در ادامه تاکید کــرد: به عنوان مثال 
آقای رئیســی قول داده اســت که سالانه یک میلیون مسکن خواهد ساخت، 
اگر موفق نشــود کدام حزب حاضر است مسئولیت آن را قبول کند؟ یا کدام 
حزب حاضر اســت مسئولیت عملکرد آقای روحانی را بر عهده بگیرد؟ این 
وضعیت در عرف سیاسی قابل پذیرش نیست. حزب باید مسئولیت بر عهده 
بگیــرد. حزب ها باید برنامه ارائه کنند و مردم نیز این برنامه ها را رصد کرده 

و میزان پیشرفت آن را ارزیابی کنند.
اصل ۲۷ قانون اساســی برگزاری تجمعات برای عموم مردم 

را به رسمیت می شناسد
وی بــا بیــان اینکه همزمان بــا اصلاح قانون احــزاب و اصلاح قانون 
انتخابات باید به اجرای اصل ۲۷ قانون اساســی توجه داشته و ساز وکارهای 
شــکل گیری تجمعات بر پایه مطالبات سیاســی، اجتماعی و صنفی مردم را 
در بســتر قانونی فراهم کنیم، گفت: امروز دستگاه قضایی ما با توسل به کدام 
قانون، برگزاری تجمعات را قانونی یا غیر قانونی تلقی می کند؟ بخش عمده 
ای از تجمعاتی که در کشور ما رخ می دهد صنفی یا کارگری است که بعضا 
خســارت هایی هم به همراه دارد اما اســتناد به آئین نامه وزارت کشور برای 

برخورد با تجمعات صورت درستی ندارد.
نماینــده تبریز ادامه داد: اصل ۲۷ قانون اساســی برگزاری تجمعات را 
برای عموم مردم به رســمیت شــناخته است و در خصوص لزوم اخذ مجوز 
نیز ســخنی نگفته اســت. رویه ای که امروز در خصوص تجمعات دنبال می 

شود خلاف قانون اساسی است.
علیرضــا بیگی در پایــان بیان کرد: در دولت آقای روحانی نیز یک آئین 
نامه در خصوص برگزاری تجمعات به تصویب رسید و مکان هایی را برای 
برگزاری تجمعات در تهران و شهرســتان هــا تعریف کرد اما دیوان عدالت 
اداری به واســطه اینکه برگزاری این تجمعــات موکول به تحصیل اجازه از 
وزارت کشــور شــده بود آن را خلاف قانون اساسی تشخیص داد و آن را رد 

کرد.

سرویس سیاســی- وزیر تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعــی گفــت: تقریبا 
کســری بودجه مان را بــرای صندوق 
تامیــن اجتماعی تا پایان ســال تامین 
کردیم و صندوق بازنشستگی کشوری 
 ظــرف این هفته مشــکلاتش برطرف 

می شود.
صولت مرتضوی ، درباره اقدامات 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای 
رفع مسائل و مشکلاتی که جامعه هدف 
این وزارتخانه با آن دســت و پنجه نرم 
می کند، گفت: یکســری کارهای ضروری و فوری وجود داشــت؛ از جمله 

تامین حقوق بازنشستگان که خوشبختانه بدون تاخیر پرداخت شد .
وزیــر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: در خصوص بدهی وزارت 
کار به سازمان تامین اجتماعی و وزارت بهداشت، دانشگاه های علوم پزشکی 
و داروخانه ها تصمیمات بســیار خوبی اتخاذ شد و به حمدالله پرداخت های 

بسیار مناسبی صور گرفته است.
وی خاطرنشان کرد: یکی از شرکت های وابسته به سازمان سرمایه گذاری 
تامین اجتماعی، شرکت تیپیکو است که بخش قابل توجهی از داروی کشور  
را تامین می کند. بر اســاس برآوردی که انجام داده ایم، ذخایر استراتژیک ما 
تقریبا بالغ بر ۷ ماه در تمام زمینه ها است و مخصوصا در حوزه آنتی بیوتیک 
با قید فوریت و با ســرعت مواد اولیه وارد شــد و امروز تولید بســیار خوبی 

وجود دارد. 
مرتضوی افزود: ما تقریبا ۷۰ درصد بیشتر از آن چیزی که سفارش شده 
بود، تولید آنتی بیوتیک را در شــرکت های داروسازی داریم. در حوزه کمبود 
ســرم خطوط جدیدی را راه اندازی کردیم و پیش بینی ما این اســت که فقط 
شــرکت های داروسازی تیپیکو تا پایان امسال ماهانه ۶ میلیون واحد سرم را 

تامین می کنند.
وی دربــاره صندوق های زیر مجموعــه وزارت کار بیان کرد: یکی از 
مشــکلات صندوق ها مشکل ناترازی های این صندوق ها است که یک طرح 
بلندمــدت بــرای همتراز کردن منابع و مصارف صندوق ها پیش بینی شــده 
اســت و یک اقدامات فوری برا اساس پیش بینی بســیار مناسبی که تا پایان 
سال داشتیم، انجام داده ایم و تقریبا کسری بودجه مان را برای صندوق تامین 
اجتماعی تا پایان ســال تامین کردیم و صندوق بازنشستگی کشوری ظرف 

این هفته مشکلاتش برطرف می شود.

سرویس سیاسی- سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: مجلس در خصوص نوع خودروهای وارداتی هیچ انحصاری قائل نشده 

است و انتظار می رود واردات خودرو متناسب با مطالبات مردم صورت گیرد.
روح الله عباسپور با اشاره به گام مجلس در راستای واردات خودرو درباره روند 
اجرای قانون بیان کرد: مجلس قانون واردات خودرو را تصویب کرد که ساز و کار 
واردات خودرو نیز در این قانون دیده شده است و دولت وظیفه دارد واردات خودرو 

را انجام دهد و با افکار مردم در زمینه واردات خودرو بازی نکند.
مجلس مصمم به واردات خودرو در چهارچوب قانون است

سخنگوی کمیسیون صنایع مجلس در ادامه با بیان اینکه آئین نامه اجرایی نوشته 
شده برای واردات خودرو اشکالاتی دارد، اظهار کرد: رئیس مجلس سه ایراد را به 
این آیین نامه وارد دانســت و در نامه ای به دولت ابلاغ کرد. ما انتظار داریم وزارت 
صمت هرچه سریع تر اشکالات را برطرف کرده و به سرعت برای واردات خودرو 

اقدام کند.
مجلس مخالف انحصار در واردات خودرو است

نماینده مردم بوئین زهرا در مجلس شــورای اســلامی، تصریح کرد: ایجاد 
محدودیت و انحصار در واردات خودرو نظر مجلس نیست. قطعا اگر بنا باشد در 
واردات نیز انحصار ایجاد شود قطعا مجلس ورود خواهد کرد و از قانون خود دفاع 
می کند، از سوی دیگر در خصوص نوع خودروهای وارداتی نیز مجلس در قانون 
قائل به واردات خودرو از کشورهای خاصی نشده و واردات خودرو باید متناسب 

با مطالبات مردم صورت گیرد.

عضو کمیسیون امورداخلی مجلس:

باید برای احزاب در قانون انتخابات 
نقش قائل شد

 مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

ذخایر استراتژیک دارویی در تمام 
زمینه ها بالغ بر ۷ ماه است 

سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

مجلس مخالف انحصار 
واردات خودرو است

پسر دومین فرد کشور 

قمقمه مشروبات الکلی 

معترضان و  حامیان 

دلجویی از مولوی عبدالحمید 

قدرت نرم ایران 

بازگشت فرزند معاون 

۱۰ میلیون موتورسیکلت 

تکذیب شد

نشان استاندارد ندارند

اخبار ویژه ...

سردار نقدی خاطرنشان کرد: نباید درگیر جنگ رسانه ای دشمن بشویم 
که تصورات مردم را از ایران خدشــه دار کنند، زیرا زمانی که دســتگاه قضا 
پسر دومین فرد کشور را محاکمه می کند و به زندان می برد، چه چیز را نشان 
می دهد و این چیزی جز سالم بودن دستگاه قضایی نیست. وی معتقد است 
که نظام ما در مبارزه با فساد سربلند بیرون آمده و در صدد مبارزه با فساد است 
و این در حالی است که یک تصور آزادی از جایی که بیشترین تعداد زندانی 

را دارد، در ذهن ها ساخته اند.

امام جمعه مشــهد مقدس گفت : مســئولان نهاد های امنیتی و انتظامی 
با قدرت در صحنه هســتند و با تدبیر با این مســائل روبرو می شوند. وقایع 
اخیر نمونه جنگ دشمن با دین است که یک  بار در حرم حضرت شاهچراغ 
)س( عملیات تروریستی می کند و یک  بار دیگر با کشف حجاب، هم پیمان 
با آمریکا می شــود. وی گفت : عده ای از افرادی که دستگیر شدند، قمقمه ای 
همراه داشــتند که در آن مشروبات الکلی بوده است. این ها به دنبال تعارض 
با دین به هر قیمت ممکن هســتند. حالا آقایی به خیال اینکه اســتاد دانشگاه 
است، در دانشگاه فردوسی که دانشجویان در کمال آرامش تحصیل می کنند، 
تلاش می کند که تعداد محدودی دانشجو را تحریک کند و به خیابان بکشاند.

سید عباس صالحی نماینده، ولی فقیه و مدیرمسئول روزنامه اطلاعات 
نوشــت: حضور انبوه در راهپیمایی۱۳ آبان، ترســیم واقعی از شرایط داخلی 
ایران اســت. کسانی که تصور دارند که کار نظام تمام است، تصاویر این روز 
را در جای جای ایران ببینند!البته نه معترضان اندک و بی مقدارند و نه حامیان 
پرشور نایاب! راهی جز گفت وگو و اصلاح نیست. زمان را از دست ندهیم.

در یک  تماس تلفنی، آیت الله موسوی تبریزی از مولوی عبدالحمید به  
دلیل توجه و درایت وی نســبت به مسائل ملی و کشوری تشکر کرد. در پی 
اتفاقات دلخراش اخیر در زاهدان و جان باختن عده ای از شهروندان، آیت الله 
سید حسین موسوی تبریزی دبیرکل مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه 
قم، طی تماس تلفنی با مولوی عبدالحمید امام جمعه اهل ســنت زاهدان، از 
بروز چنین حوادثی در این شــهر ابراز تاســف کرده و برای درگذشتگان این 
وقایــع، طلب مغفرت کرد. همچنین در این تماس تلفنی آیت الله موســوی 
تبریزی از مولوی عبدالحمید به  دلیل توجه و درایت وی نسبت به مسائل ملی 

و کشوری تشکر کرد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و نماینده رهبر انقلاب در شورای 
عالی امنیت ملی گفت: قدرت نرم مزیت نسبی و عامل حقیقی پیروزی ملت 
ایران در برابر توطئه ها و تهدیدات دشــمنان است.سعید جلیلی در سخنرانی 
پیش از خطبه های نماز جمعه امروز مشــهد در حرم مطهر رضوی همزمان 
با روز ۱۳ آبان، روز ملی مبارزه با اســتکبار با بیان این مطلب افزود: دشــمنان 
درکــی و فهمی از قــدرت نرم ایران ندارند، در حالیکــه این موضوع عامل 
شکســت دشمنانی مانند آمریکا در کشور های منطقه هم هست، به طوریکه 
مقامــات آمریکایی ۷ هزار میلیــارد دلار در عراق هزینه کردند، اما چیزی به 

دست نیاوردند.

ســخنگوی دولت درباره سرانجام جنجال حضور فرزند معاون رئیس 
جمهور در خارج از کشــور گفت: ایشــان به ایران برگشتند و در حال حاضر 
در داخل کشور هستند.بهادری جهرمی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چرا 
وعده های دولت در حوزه گشــت ارشــاد مسئولان و عدم برکناری برخی از 
مســئولان بخاطر حضور فرزندانشان در خارج از کشور عملی نشده است، 
گفت: تاکنون دو معاون وزیر و دو مشــاور وزیر در یک ســال گذشته برکنار 
شدند. البته چندین مورد دیگر به دلیل صلاحدید اطلاع رسانی و خبری نشد. 
وی گفت :  در خصوص حضور فرزند معاون رئیس جمهور هم تذکر دادیم 

و به ایران برگشتند و در حال حاضر در داخل کشور هستند.

وزیر اقتصاد با اشــاره به اینکه از ۱۲ میلیون موتورســیکلت فعال، فقط 
دو میلیون موتورسیکلت بیمه شخص ثالث دارند، گفت: با بخشودگی ۱۰۰ 

درصد جرایم بیمه، امیدواریم شرایط برای دریافت بیمه نامه تسهیل شود.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ضمن تکذیب افزایش قیمت 
ســوخت گفت: افزایش قیمت سوخت به هیچ عنوان در دستور کار شرکت 
پخش فرآورده های نفتی نیست و خبر منتشره اصلًا واقعیت ندارد و تصمیمی 

بر تغییر در سهمیه و سهمیه بندی گرفته نشده است.

رئیس سازمان ملی استاندارد ضمن اشاره به تدوین استانداردهای جدید 
در حوزه لوازم خانگی گفت: حدود هفتاد قلم لوازم خانگی که تعدادی از آنها 

قاچاق هستند، نشان استاندارد ندارند.

 اگر ما در جامعه یک روند ایجاد می کردیم که مردم در جایی که حاکمیت مشــخص 
می کند، بیایند و حرف های خود را مطرح کنند، ســپس حاکمان، سیاســتگذاران و 
قانونگذاران هم این حرف ها را بشنوند و آن بخشی که حق است را ترتیب اثر دهند و 
آن بخش که نادرست است را روشنگری و اقناع کنند، امروز ما به اینجا نمی رسیدیم.
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